



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ
ວັນອາທິດ ທີ 10 ກັນຍາ 2023 (09-10-2023)

ອະທິຖານດ້ວຍໃຈຈິດຈໍ່

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ການອະທິຖານຂອງເຮົາເຮັດໃຫ້ແຕກຕ່າງຢ່າງແທ້ຈິງ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ບາງທີທ່ານຮູ້ຈັກຄວາມຮູ້ສຶກບໍ່ສະບາຍໃຈທີ່ຈະເອົາຊະນະຕໍ່ພາລະໜ້າທີ່ທີ່ຢູ່ຕໍ່ໜ້າທ່ານ. ບາງທີທ່ານອາດຫາກໍໄດ້ອາບນ້ຳທີ່ມີຫົວບົວຮົ່ວ. ຫຼືບາງທີທ່ານມີຣິດເລີ້ມມີສຽງຜິດປົກກະຕິ. ຫຼືບາງທີທ່ານກຳລັງອ່ານຕໍາລາເຮັດອາຫານທີ່ເຕັມໄປດ້ວຍເຄື່ອງປະກອບແລະເຫັກນິກທີ່ທ່ານບໍ່ຮູ້ຈັກມາກ່ອນ. ເວັ້ນເສັ້ງແຕ່ທ່ານຊຳນານດ້ານນ້ຳປະປາ, ເປັນຊ່າງສ້ອມແປງຣົດ, ຫຼືສິມິດ້ານການປຸງແຕ່ງອາຫານ, ທ່ານອາດມີຄວາມຮູ້ສຶກວ່າຂາດກຳລັງ. ແລ້ວທ່ານຈະເຮັດແນວໃດ?

ເມື່ອໃດທ່ານຮູ້ສຶກວ່າບໍ່ມີຊ່ອງທາງສ້ອມແປງສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງ?

ພວກເຮົາສ່ວນຫຼາຍຮູ້ຊ່ອງທາງແກ້ໄຂໂດຍ-ທາງອິນເຕີເນັດ! ພົບຂໍ້ມູນພ້ອມດ້ວຍສິ່ງຕ່າງໆທີ່ຈຳເປັນທີ່ຜູ້ຊ່ຽວຊານໄດ້ວາງໄວ້ພ້ອມແລ້ວໃນທາງອອນໄລນ໌ເພື່ອຊ່ວຍທ່ານ. ດ້ວຍການກົດປຸ່ມສອງສາມອັນ, ພວກເຮົາສາມາດພົບສິ່ງຕ່າງໆທີ່ເຮົາຕ້ອງການເພື່ອກ້າວໄປຂ້າງໜ້າ. ແຕ່ລອງຄິດເບິ່ງວ່າການມີທາງເຂົ້າໄປນັ້ນແລ້ວ ແຕ່ບໍ່ເຄີຍໃຊ້ມັນຈັກເທື່ອ. ພາບທີ່ເຫັນນັ້ນຈະເຮັດໃຫ້ເປັນລ່ອຍເພາະບັນຫາທີ່ຢູ່ຕໍ່ໜ້າທ່ານ ແລະກໍພຽງແຕ່ຫວັງວ່າມັນຈະຫ່າງຫາຍອອກໄປ. ໃນຄວາມເປັນຈິງແລ້ວ, ມັນບໍ່ໄດ້ຍາກທີ່ຈະຄິດເຫັນພາບ ເພາະວ່າພວກເຮົາເຄີຍທຳສິ່ງທີ່ສ່ວນໃຫຍ່ຍາກກວ່ານ້ຳປະປາ, ຫຼືການປຸງແຕ່ງອາຫານມາແລ້ວ, ພວກເຮົາເຮັດໃນຊີວິດ-ຈິງ ເຄີຍສູ້ຊົນ ແລະຍາກລຳບາກໃນໂລກທຸກວັນນີ້.

ພວກເຮົາເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງທີ່ມີຣິດອຳນາດແຮງກວ່າທາງອິນເຕີເນັດຄືໂດຍທາງອະທິຖານ, ແຕ່ຫຼາຍໆເທື່ອເຮົາບໍ່ໄດ້ອະທິຖານດ້ວຍໃຈຈິດຈໍ່ໃນຍາມປະເຊີນກັບບັນຫາເຫຼົ່ານີ້. ພວກເຮົາກັບເລືອກເຊື່ອໃນປັນຍາ ແລະຄວາມສາມາດຂອງເຮົາເອງເພື່ອຫາຊ່ອງທາງຫຼືເຮັດດ້ວຍວິທີການຂອງພວກເຮົາ ຜ່ານສິ່ງທີ່ຈູ່ໂຈມພວກເຮົາ. ແຕ່ ດັ່ງທີ່ເຮົາຈະໄດ້ເຫັນໃນຕົວຢ່າງຂອງດານີເອນ, ການອະທິຖານຄືທາງດຽວທີ່ເຮົາສາມາດເຂົ້າເຖິງແຫຼ່ງສູງສຸດ-ການອະທິຖານເຮັດໃຫ້ແຕກຕ່າງແທ້.

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າແນວໃດ: (ເບິ່ງຕາມຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3.)

ການສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ດານີເອນ 2:13-16.

¹³ດັ່ງນັ້ນ ຈິ່ງມີພຣະຣາຊອົງການປະກາດອອກໄປວ່າ ໃຫ້ຂ້າພວກຣາຊບັນດິດທັງໝົດ ພ້ອມທັງດານີເອນ ແລະເພື່ອນຜູງຂອງເພິ່ນ. ¹⁴ຕໍ່ມາ ດານີເອນໄດ້ບອກຢ່າງມີພິກໄຫວແກ່ ອາຣີໂອກ ຜູ້ບັນຊາການທະຫານປະຈຳພຣະຣາຊວັງ ຜູ້ຊຶ້ງໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງໃຫ້ອອກໄປຂ້າທີ່ປົກສາທັງຫຼາຍ. ¹⁵ເພິ່ນໄດ້ຖາມອາຣີໂອກວ່າ, “ເປັນຫຼັງ ພຣະຣາຊາຈິ່ງອອກຄຳສັ່ງຮຸນແຮງເຊັ່ນນີ້?” ອາຣີໂອກ ກໍເລົ່າເຣື້ອງທີ່ເກີດຂຶ້ນໃຫ້ ດານີເອນຮູ້. ¹⁶ດານີເອນໄດ້ເຂົ້າເຝົ້າພຣະຣາຊາທັນທີແລະທູນຂໍໃຫ້ພຣະອົງເລື່ອນກຳນົດເວລາປະທານອອກໄປເພື່ອວ່າເພິ່ນຈະໄດ້ຖວາຍຄຳແກ້ຄວາມຜັນແດ່ພຣະອົງ.

ໃນເທື່ອກ່ອນ, ພວກເຮົາອ່ານບົດສລຸບໃນສິ່ງທີ່ເກີດຂຶ້ນກັບດານີເອນແລະເພື່ອນຂອງເພິ່ນສາມຄົນຣະຫວ່າງການຝຶກອົບຮົມສາມປີ: “ພຣະເຈົ້າໄດ້ປະທານຄວາມຮູ້ແລະຄວາມເຂົ້າໃຈ ໃນວັນນະຄະດີແລະປັນຍາທຸກປະເພດແກ່ຊາຍໜຸ່ມສີ່ຄົນນີ້” (ດນອ 1:17). ເຖິງວ່າ

ເຂົາຈະໄດ້ຮັບການສຶກສາຈາກເຫຼົ່າຄູທີ່ດີທີ່ສຸດໃນຄວາມນັ້ນກໍຕາມ, ພຣະເຈົ້າກຳລັງທຳງານ, ໄດ້ໃຫ້ຄວາມເຂົ້າໃຈແລະຄວາມຮູ້ແກ່ເຂົາ ເກີນຄວາມຄາດຫວັງຂອງເຂົາ. ສຳລັບດານີເອນ, ເຖິງຢ່າງໃດກໍຕາມ, ມີບາງສິ່ງທີ່ມີອິດທິພົນ ພຣະເຈົ້າໃຫ້ຄວາມສາມາດເຂົ້າໃຈ “ນິມິດ ແລະຄວາມຜັນຫຼຸກປະເພດ”(ຂໍ້ 17). ນີ້ແມ່ນອິດທິພົນທີ່ບໍ່ສາມາດສິດສອນກັນໄດ້. ມີແຕ່ພຣະເຈົ້າເທົ່ານັ້ນທີ່ສາມາດຮັບຜິດຊອບສຳລັບ ຄວາມສາມາດນີ້.

ກະສັດເນບູກາເນັດຊາໄດ້ມີຄວາມຜັນຫຼຸກວນເພິ່ນຢ່າງແຮງ, ແຮງຫຼາຍ ຈົນວ່າກະສັດໄດ້ມີຄຳສັ່ງໃຫ້ສະມາຊິກຂອງສານມາແກ້ ຄວາມຜັນຫຼຸກເພິ່ນ. ບໍ່ມີໃຜມີອາຊີບແກ້ຄວາມຜັນເຕັມເວລາ, ແຕ່ ເນບູກາເນັດຊາໄດ້ເອີ້ນ “ໝໍມາຍາກິນ, ໝໍຜີ, ໝໍມົນແລະໝໍດູ” ພາ ສາບາບີໂລນແປວ່າໂຫຣາຈານ(ດນອ 2:2)ມາເຂົ້າເຝົ້າ. ຊາວບາບີໂລນເຊື່ອວ່າພະຕ່າງໆຂອງພວກເຂົາສື່ສານທາງຄວາມຜັນ. ຖ້າວ່າ ຄວາມໝາຍຂອງຄວາມຜັນບໍ່ຊັດເຈນຕໍ່ຜູ້ທຳນວາຍ, ລາວອາດຈະປຶກສາກັບປຶ້ມຄູ່ມືຄວາມຜັນ, ຊຶ່ງຈັດລຳດັບຄວາມຜັນທີ່ຜ່ານມາແລະ ເຫດການທີ່ເກີດຕາມມາຢ່າງກະທັນຫັນນັ້ນ. ຜູ້ທີ່ເຂົ້າຮ່ວມການທຳນວາຍແລະການແປເຫຼົ່ານັ້ນ ໄດ້ຮັບການອົບຮົມຢ່າງກ້ວາງຂວາງສາ ມາດເຂົ້າໃຈຄວາມໝາຍຂອງພາສາສຳຄັນໃນທ້ອງຟ້າແລະເທິງແຜ່ນດິນ. ເຂົາຊອກຫາຂໍ້ມູນນຳດວງດາວແລະດາວຫາງ, ນຳການເກີດ ລູກແປກໆທີ່ຜິດປົກກະຕິ, ແລະນຳລັກສະນະລຳໄສ້ຂອງສັດທີ່ຖືກນຳມາຖວາຍ.

ພຣະເຈົ້າໄດ້ສັ່ງຫ້າມໄພ່ພົນຂອງພຣະອົງບໍ່ໃຫ້ປຶກສາບຸກຄົນອາຊີບນັ້ນ(ພບຍ2 18:14). ສະນັ້ນ ບາບີໂລນຈຶ່ງບໍ່ໄດ້ເຂັ້ມງວດໃນ ເລື່ອງນີ້. ດັ່ງນັ້ນເນບູກາເນັດຊາຢາກໃຫ້ຜູ້ຖືກເລືອກເປັນທີ່ປຶກສາຂອງເພິ່ນບອກຄວາມໝາຍຂອງຄວາມຜັນຮ້າຍແກ່ຕົນ; ເຖິງຢ່າງໃດ ກໍຕາມ, ພຣະຣາຊາປະຕິເສດທີ່ຈະບອກເນື້ອໃນຂອງຄວາມຜັນນັ້ນ. ຄຳສັ່ງທີ່ບໍ່ມີເຫດຜົນຂອງເພິ່ນອາດຈະເປັນວິທີການກວດສອບ ຄວາມຖືກຕ້ອງຂອງຄວາມຜັນ ແລະຄຳແປຂອງມັນ.

ເມື່ອໄດ້ຍິນຄຳຮ້ອງຂໍທີ່ເປັນໄປບໍ່ໄດ້ຂອງກະສັດ, ພວກໝໍວິຊາອາຄົມໄດ້ທູນພຣະຣາຊາວ່າ, “ບໍ່ມີຄົນໃດອາດໃນພື້ນພິພິນີສາ- ມາດບອກສິ່ງທີ່ກະສັດຢາກຮູ້ໄດ້ ບໍ່ມີພຣະຣາຊາອົງຍິ່ງໃຫຍ່ ແລະຊົງຮິດອົງໃດໄຕ່ຖາມເຊັ່ນນີ້ກັບພວກໝໍດູ ໝໍມົນແລະ ໝໍວິຊາອາ ຄົມ”(ດນອ 12:10). ໂຫຣາຈານພວກນີ້ບໍ່ເຄີຍເວົ້າຄວາມຈິງອັນໃດກວ່າປໂຍກນີ້. ເຕັມລົ້ນດ້ວຍຄວາມຜິດຫວັງ ພຣະຣາຊາຈຶ່ງສັ່ງປະ ຫານພວກໂຫຣາຈານໃຫ້ຕາຍ. ຄຳສັ່ງນີ້ລວມທັງດານີເອນນຳ.

ດານີເອນໄດ້ສະແດງທ່າທີ, ຄວາມສຸຂຸມ, ສະຕິປັນຍາ, ຄວາມອົດກັ້ນເມື່ອນາຍທະຫານຂອງພຣະຣາຊາຍັບເຂົ້າມາໃກ້ແລະອະທິ ບາຍພຣະດຳຮັດແລະຄຳກ່າວໂທດ. ດານີເອນຮູ້ວ່າການລົງໂທດນັ້ນຮຸນແຮງຫຼາຍ, ແຕ່ລາວບໍ່ໄດ້ຕົກໃຈ, ບໍ່ໄດ້ຖຽງ, ບໍ່ໄດ້ຊູຄົນຍາມ, ຫຼືຫາທາງປ້ອງກັນຕົວ. ລາວໄດ້ນຳເລື່ອງນີ້ເຂົ້າກາບທູນຜູ້ມີອຳນາດຍິ່ງໃຫຍ່ໃນແຜ່ນດິນ; ດານີເອນໄດ້ປາກົດຕົວຕໍ່ໜ້າເນບູກາເນັດຊາ. ເພື່ອສະແດງຄວາມເຄົາລົບແລະສະແດງພາບສະຕິປັນຍາຕັ້ງແຕ່ນີ້ຕໍ່ໄປ, ດານີເອນພຽງແຕ່ຂໍເລື່ອນເວລາອອກໄປ. ເພິ່ນຮູ້ດີວ່າພຣະ ເຈົ້າຜູ້ດຽວທີ່ສາມາດບອກເນື້ອໃນແລະຄຳແປຄວາມຜັນຂອງພຣະຣາຊາໄດ້. ດານີເອນຕ້ອງການເວລາຊອກຫາພຣະພັກພຣະເຈົ້າ. ດາ ນີເອນບໍ່ໄດ້ທູນຂໍສຳລັບສະຖານະການນີ້. ເພິ່ນບໍ່ໄດ້ຫາທາງເອົາມັນອອກໄປ. ເພິ່ນບໍ່ໄດ້ຫວັງໃຫ້ປະຕິທານເຂົ້າຂ້າງເພິ່ນທີ່ອາດຈະເຮັດ ໃຫ້ເພິ່ນໄດ້ຮັບການຍົກຍ້ອງລະດັບຊາດ ແລະມີຊື່ສຽງໃນປວັດສາດ. ແລ້ວ, ກໍເປັນດັ່ງນີ້.

ປົກກະຕິແລ້ວສະຖານະການຖະຫຼົ່ມເຮົາດ້ວຍການທ້າທາຍ, ເຕັມດ້ວຍຄວາມກົດດັນ, ແລະສະຖານະການທີ່ປ່ຽນແປງຊີວິດທີ່ໜ້າ ຍ້ານຊຶ່ງພວກເຮົາບໍ່ໄດ້ສແດງຫາຫຼືປາຖນາ. ພວກເຮົາສາມາດພົບເຫັນຕົວເຮົາເອງຕົກຢູ່ໃນສະຖານະການທີ່ຄືວ່າຈະເປັນໄປບໍ່ໄດ້. ໃນ ທ່າທີຂອງດານີເອນສາມາດໃຊ້ເປັນແບບຢ່າງແກ່ເຮົາ. ລາວໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນ ສະຕິປັນຍາໃນການລໍຄອຍ; ລາວໄດ້ສະແດງເຖິງ ຄວາມອົດທົນ, ຮູ້ວ່າລາວຕ້ອງການເວລາສຳລັບອະທິຖານ.

ຮີດຄອງປະເພນີມີອິດທິພົນໃຫ້ເຮົາແກ້ບັນຫາດ້ວຍຕົວເອງຢ່າງໃດ?

2. ດານີເອນ 2:17-19.

¹⁷ ແລ້ວດານີເອນໄດ້ກັບຄືນເມືອເຮືອນຂອງຕົນ ບອກເລື່ອງທີ່ເກີດຂຶ້ນໃຫ້ຮານານີຢາ ມີຊາເອນ ແລະອາຊາຣີຢາເພື່ອນຂອງຕົນຮູ້.

¹⁸ ເພິ່ນໄດ້ບອກໃຫ້ພວກໝູ່ເພື່ອນອ້ອນວອນ ຂໍໃຫ້ພຣະເຈົ້າທີ່ຢູ່ເທິງສວັນຊັ້ນຟ້າຊົງໃຜດອະທິບາຍເລື່ອງເລິກລັບນີ້ໃຫ້ແກ່ພວກເຮົາ

ເພື່ອພວກເຂົາຈະບໍ່ຖືກຂ້າຕາຍ ເໝືອນຢ່າງທີ່ບຶກສາຄົນອື່ນໆ ໃນກຸງບາບີໂລນ. ¹⁹ ແລ້ວໃນຄືນນັ້ນ ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງເຜີຍເລື່ອງເລິກລັບນີ້ໃຫ້ດານີເອນຮູ້ທາງນິມິດ ດັ່ງນັ້ນ ເພິ່ນຈຶ່ງສັຣເສີນພຣະເຈົ້າເທິງສວັນຊັ້ນຟ້າວ່າ,

ດານີເອນບໍ່ແມ່ນນັກຫຼິ້ນກິນ, ໝໍຜີ, ໝໍມົນ ຫຼືໂຫຣາຈານຜູ້ນຶ່ງຂອງບາບີໂລນ. ຄວາມຄິດກ່ຽວກັບປຶ້ມການບຶກສາດ້ານຄວາມຝັນບໍ່ເຄີຍເຂົ້າມາໃນຫົວຂອງເພິ່ນ. ເຖິງຢ່າງໃດເພິ່ນກໍເປັນຄົນຂອງພຣະເຈົ້າ. ດັ່ງນັ້ນເພິ່ນຮູ້ວ່າຈະໄປຫາຄວາມຊ່ອຍເຫຼືອຢູ່ໃສ. ດານີເອນໄດ້ເຮັດຫຼັງແດ່?

1. ດານີເອນໄດ້ຂໍຮ້ອງໃຫ້ເພື່ອນທັງສາມຂອງເພິ່ນອະທິຖານນໍາເພິ່ນແລະທູນຂໍພຣະເຈົ້າສໍາແດງຄວາມເມດຕາແລະເປີດເຜີຍຄວາມເລິກລັບຄວາມຝັນຂອງພຣະຣາຊາ. ຄໍາອະທິບາຍຄໍາວ່າ “ເລິກລັບ” ໝາຍເຖິງພຽງສິ່ງທີ່ບໍ່ຮູ້ຈັກ; ມັນສາມາດໝາຍເຖິງບາງສິ່ງທີ່ນອກເໜືອຄວາມເຂົ້າໃຈ. ດານີເອນບໍ່ໄດ້ຊອກຫາສິ່ງທີ່ນອກເໜືອຄວາມສາມາດຂອງມະນຸດທີ່ຈະເຂົ້າໃຈ; ເພິ່ນພຽງແຕ່ຢາກຮູ້ເນື້ອໃນແລະຄວາມໝາຍຄວາມຝັນຂອງເນບູກາເນັດຊາ. ພຣະຄັມພິບໍ່ໄດ້ຮະບຸວ່າເພື່ອນສາມຄົນຂອງດານີເອນຕອບໂຕ້ຢ່າງໃດເມື່ອເຂົາໄດ້ຍິນຄໍາຂໍຮ້ອງທີ່ບໍ່ມີເຫດຜົນ, ຄໍາຂໍມູ່. ບໍ່ຕ້ອງສົງສັຍເລີຍວ່າ, ຄໍາບອກເລົ່າຂອງດານີເອນຈະເປີດເຜີຍຄວາມຮ້າຍແຮງຂອງສະຖານະການ. ເພິ່ນໄດ້ຊຸກຍູ້ໃຫ້ເພື່ອນ ໆ “ທູນຂໍ” ພຣະເຈົ້າ-ຄໍາກິຣິຍາພາເຮັບເຮີເອົາແນວຄວາມຄິດຂອງການອ້ອນວອນ. ສະນັ້ນ ທັງສີ່ຄົນຈຶ່ງໄດ້ອ້ອນວອນຕໍ່ພຣະເຈົ້າ.

ຜົນປະໂຫຍດຂອງການອະທິຖານກັບຜູ້ອື່ນມີຫຍັງແດ່?

2. ດານີເອນເອງກໍໄດ້ອະທິຖານ (ດນອ 2:23). ມີຄົນອື່ນອະທິຖານເພື່ອເຮົາກໍຊ່ອຍໄດ້ດີ, ອະທິຖານເພື່ອຕົວເຮົາເອງກໍຍິ່ງສໍາຄັນ. ພຣະຄັມພິພາກພຣະສັນຍາໃໝ່ສອນວ່າການອະທິຖານຢ່າງແຮງກ້າຂອງຜູ້ຊອບທັມເກີດຜົນສໍາເລັດຫຼາຍ (ຢກບ 5:16). ແນ່ນອນ, ຖ້າຜູ້ໃດອະທິຖານຢ່າງແຮງກ້າ, ແມ່ນດານີເອນ-ກັບເພື່ອນທັງສາມຂອງເພິ່ນ. ຊີວິດຂອງເຂົາຕົກຢູ່ໃນຄວາມສ່ຽງ. ເຖິງວ່າພວກເຮົາບໍ່ຮູ້ວ່າເນື້ອໃນໃຈຄວາມຄໍາອະທິຖານຂອງຊາວເຮັບເຮີທັງສີ່ຄົນ, ພວກເຮົາກໍພົ້ນໃຈວ່າພວກເຂົາອະທິຖານເພື່ອກັນແລະກັນ ແລະຕົວເຂົາເອງ. ຜູ້ຊຽນພຣະທັມເຮັບເຮີກ່າວວ່າ, “ເຫດສັນນັ້ນໃຫ້ເຮົາທັງຫລາຍມີໃຈກ້າເຂົ້າໄປເຖິງພຣະທີ່ນັ່ງແຫ່ງພຣະຄຸນເພື່ອພວກເຮົາຈະໄດ້ຮັບພຣະເມດຕາ ແລະ ພົບພຣະຄຸນທີ່ຈະຊ່ອຍເຮົາໃນເວລາທີ່ຕ້ອງການ (ຮຣ 4:16).

3. ດານີເອນຄາດຫວັງວ່າພຣະເຈົ້າຈະຕອບ. ດານີເອນມີຄວາມໝັ້ນໃຈເຕັມສ່ວນວ່າພຣະເຈົ້າຈະເປີດເຜີຍຄວາມເລິກລັບ, ແຕ່ຄວາມເມດຕາ, ແລະບັ້ງກັນຊີວິດຂອງດານີເອນ, ເພື່ອນຊາວເຮັບເຮີຂອງເພິ່ນ, ແລະໂຫຣາຈານຂອງບາບີໂລນທີ່ເຫຼືອ. ນັ້ນແມ່ນສິ່ງພຣະເຈົ້າໄດ້ກະທໍາແນ່ນອນ. ພຣະທັມບໍ່ໄດ້ເວົ້າວ່ານິມິດໄດ້ມາຕອນດານີເອນນອນຫຼັບ. ຄວາມຢ້ານອາດເຮັດໃຫ້ທັງສີ່ຄົນນອນບໍ່ຫຼັບ. ເຂົາອາດຈະອະທິຖານຕິດໆຕໍ່ໆຈົນກະທັ້ງນິມິດໄດ້ມາ.

4. ດານີເອນສັຣເສີນພຣະເຈົ້າສໍາລັບການຕອບຄໍາອະທິຖານ. ການໄດ້ຮັບນິມິດກ່ຽວກັບຄວາມຝັນຂອງພຣະຣາຊາ, ດານີເອນອາດຮີບກັບຄືນໄປພຣະຣາຊວັງ, ຕື່ນເຕັ້ນຢາກເລົ່າເນື້ອໃນຄວາມຝັນແລະຄໍາແປຄວາມຝັນຂອງເນບູກາເນັດຊາ. ແທນທີ່ຈະເຮັດດັ່ງນັ້ນ, ເພິ່ນໂຈະແລະນະມັສການພຣະເຈົ້າທີ່ໄດ້ຕອບຄໍາອະທິຖານຂອງເພິ່ນ. ຫຼາຍໆເທື່ອພວກເຮົາຖືພຣະເຈົ້າເໝືອນຜູ້ເຄື່ອງຂາຍ. ເມື່ອເຮົາບໍ່ອນຄໍາຮ້ອງຂໍ, ແລະເມື່ອໄດ້ສົມໃຈແລ້ວ, ກໍຮີບໜີໄປ, ພໍໃຈເພາະເຮົາໄດ້ຮັບສິ່ງທີ່ຢາກໄດ້ແລ້ວ. ຈິຈໍາຄໍາຖາມທີ່ພຣະເຊຊູຖາມຄົນຂີ້ທູດ, ຍິງຊາມາເຮັງ, ຜູ້ທີ່ໄດ້ກັບມາຂອບຄຸນພຣະອົງສໍາລັບການປິ່ນປົວ: “ບໍ່ແມ່ນສິບຄືນບໍ່ທີ່ສະອາດ? ອີກເກົ້າຄົນຢູ່ໃສ?” (ລກ 17:17). ພວກເຮົາຢາລືມຂອບຄຸນພຣະເຈົ້າທີ່ໄດ້ຕອບຄໍາອະທິຖານ.

3. ດານີເອນ 2:20-23, 27-28.

²⁰ “ຂໍສັນລະເສີນພຣະນາມຂອງພຣະເຈົ້າຕລອດໄປເປັນນິດ ພຣະອົງຊົງມີບັນຍາ ແລະມີເດຊານຸພາບ. ²¹ ພຣະອົງຊົງຄວບຄຸມກາລະເວລາ ຊົງແຕ່ງຕັ້ງ ແລະປົດພຣະຣາຊາຊົງປະທານບັນຍາ ແລະຄວາມຮູ້ຮອບດ້ານໃຫ້ມະນຸດ. ²² ຊົງເປີດເຜີຍສິ່ງເລິກລັບແລະລັບລີ້ຊົງຮູ້ສິ່ງທີ່ຢູ່ໃນຄວາມມືດ ແລະ ຊົງມີແສງສວ່າງຢູ່ອ້ອມຮອບ. ²³ ໂອ ພຣະເຈົ້າແຫ່ງບັນພະບູລຸດຂອງຂ້ານ້ອຍ ຂ້ານ້ອຍສັຣເສີນແລະ

ຖວາຍພຣະກຽດແດ່ພຣະອົງ ພຣະອົງຊົງປະທານບັນຍາ ແລະກຳລັງໃຫ້ຂ້ານ້ອຍ ຊົງຕອບຄຳອ້ອນວອນຂອງຂ້ານ້ອຍ ແລະຊົງໃຫ້ ພວກຂ້ານ້ອຍຮູ້ຈັກຕອບພຣະຣາຊາ. ²⁷ດານີເອນທູນພຣະຣາຊາວ່າ, “ຂ້າແດ່ພຣະຣາຊາ ບໍ່ມີໝໍວິຊາອາຄົມ ໝໍມົນ ໝໍມໍ ຫຼື ໝໍດູ ເລິກຍາມ ຄົນໃດດອກບອກພຣະອົງຢ່າງນັ້ນໄດ້. ²⁸ມີແຕ່ພຣະເຈົ້າເທິງສະຜັດຊັ້ນຟ້າທີ່ຊົງສາມາດເປີດເຜີຍຄວາມເລິກລັບ ທັງຫຼາຍ ໄດ້ ຂ້າແດ່ພຣະຣາຊາ ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງບອກໃຫ້ພຣະອົງຮູ້ສິ່ງທີ່ຈະເກີດຂຶ້ນໃນອະນາຄົດ.

ເມື່ອໄດ້ຮັບການເຂົ້າມາຊ່ອຍຂອງພຣະເຈົ້າ, ດານີເອນໄດ້ຖວາຍກຽດພຣະອົງ. ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໄດ້ຊົງກະທຳໃນສິ່ງທີ່ພະຂອງບາບີ ໂລນບໍ່ມີຮິດເຮັດໄດ້ຄື ພຣະອົງໄດ້ເປີດເຜີຍຄວາມເລິກລັບແກ່ດານີເອນ. ຄຳສັຣເສີນຂອງດານີເອນໃນ (ດນອ 2:20-23) ເຍິງໃຫ້ເຫັນ ພຣະລັກສະນະທີ່ບໍ່ມີຂີດຈຳກັດຂອງພຣະອົງຄື:

- **ພຣະເຈົ້າສະຖິດຢູ່ທຸກທິນທຸກແຫ່ງ.** ພຣະທັມຄັ້ມພິເລີ້ມຕົ້ນດ້ວຍການປະກາດວ່າພຣະເຈົ້າເປັນພຣະຜູ້ສ້າງສະຜັດແລະແຜ່ນດິນໂລກ (ປຖກ 1:1). ບໍ່ມີບ່ອນໃດທີ່ພຣະອົງຈະໄປບໍ່ເຖິງ. ນີ້ອາດເປັນແນວຄວາມຄິດແປກແກ່ຄົນບູຮານໃນເຂດໃກ້ຕາເວັນອອກ. ຄົນເຄີຍ ເຊື່ອວ່າພະຂອງເຂົາອາສັຍຢູ່ໃນວັດຖຸສິ່ງໃດສິ່ງນຶ່ງເຊັ່ນ, ວິຫານ, ວັດ, ຫຼື ໃນເມືອງ.
- **ພຣະເຈົ້າເຮັດໄດ້ທຸກສິ່ງ.** ດານີເອນປະກາດວ່າພຣະເຈົ້າປ່ຽນເວລາແລະຣະດູການ, ແລະພຣະອົງສາມາດປົດແລະແຕ່ງຕັ້ງກະສັດ. ຄຳຖແລງການນີ້ເນັ້ນຮິດອຳນາດທີ່ວັດຖຸກະວານຂອງພຣະເຈົ້າ. ພຽງແຕ່ພຣະອົງຜູ້ດຽວທີ່ມີຮິດອຳນາດປ່ຽນເວລາແລະຣະດູການໄດ້.
- **ພຣະເຈົ້າຊົງຮູ້ທຸກຢ່າງ.** ດານີເອນກ່າວວ່າບັນຍາເປັນຂອງພຣະເຈົ້າ; ພຣະອົງໄດ້ປະທານບັນຍານັ້ນແກ່ດານີເອນໂດຍການເປີດ ເຜີຍຄວາມຜັນຂອງກະສັດໃຫ້ແກ່ເພິ່ນ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ສ່ອງສວ່າງໃສ່ບ່ອນເລິກ, ມືດ, ແລະສິ່ງລີ້ລັບທີ່ຢູ່ໃນຫົວຄິດແລະຄວາມຊົງຈຳຂອງ ເນບູກາເນັດຊາ. ພຣະເຈົ້າເປີດເຜີຍວ່າພຣະອົງສາມາດເຮັດສິ່ງທີ່ບໍ່ມີໂທຣາຈານ, ໝໍຜີ, ໝໍມາຍາກິນ, ຫຼືໝໍມໍຄົນໃດສາມາດເຮັດໄດ້ຫຼື ແມ້ກະທັ້ງພະຕ່າງໆຂອງບາບີໂລນກໍບໍ່ສາມາດເຮັດໄດ້. ຖ້ອຍຄຳຂອງດານີເອນໄດ້ເນັ້ນເຖິງຄວາມສະເພາະແລະຄວາມຍິ່ງໃຫຍ່ຂອງ ພຣະເຈົ້າເທິງສະຜັດຊັ້ນຟ້າ. ບໍ່ເປັນທີ່ປລາດໃຈພຣະນາມຂອງພຣະອົງຈຶ່ງເປັນທີ່ສັຣເສີນຕລອດໄປເປັນນິດ.

ນຳໃຊ້ໃນຊີວິດ

ການອະທິຖານຂອງເຮົາເຮັດໃຫ້ແຕກຕ່າງແທ້ຈິງ. ຈົ່ງເລືອກການນຳໃຊ້ໃນຊີວິດຂໍ້ນຶ່ງຕໍ່ລົງໄປນີ້:

- **ເລີ້ມບັນທຶກຄຳອະທິຖານ.** ເລີ້ມບັນທຶກຄຳອະທິຖານຄວາມເປັນຫ່ວງສ່ວນຕົວຂອງທ່ານ. ລວມທັງຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບສິ່ງທີ່ທ່ານເປັນ ຫ່ວງ, ວັນທີ່ທ່ານຈົດແຕ່ລະລາຍການລົງ, ແລະບັນທຶກວ່າພຣະເຈົ້າໄດ້ຕອບຄຳອະທິຖານຂອງທ່ານຢ່າງໃດ.
- **ຮ້ອງຂໍຄູ່ອະທິຖານ.** ເຊື້ອເຊີນບາງຄົນໃຫ້ເປັນເພື່ອນຮ່ວມການອະທິຖານຂອງທ່ານຕໍ່ບັນຫາບາງຢ່າງໃນຊີວິດທ່ານ. ອະທິບາຍວ່າ ທ່ານອະທິຖານເພື່ອເຮືອງນີ້ຢ່າງໃດ. ຈົດວັນທີ່ກ່ຽວກັບພຣະເຈົ້າໄດ້ທຳງານໃນສະພາບການນີ້, ເຖິງແມ່ນວ່າທ່ານຍັງລໍຖ້າຄຳຕອບຢູ່.
- **ຈົ່ງຂຽນຄຳຕອບສັຣເສີນ.** ຄິດຄືນຫຼັງຕອນທີ່ພຣະເຈົ້າຕອບຄຳອະທິຖານຂອງທ່ານ. ຈົ່ງຂຽນຄຳສັຣເສີນຕອບ ສຳລັບສິ່ງທີ່ ພຣະອົງໄດ້ທຳງານໃນສະພາບການນີ້. ຈົ່ງກ່າວອອກສຽງດັງຕອບພຣະອົງ, ເປັນການຖວາຍການນະມັສການແດ່ພຣະອົງ. ແລ້ວ ເລົ່າຄຳສັຣເສີນກັບຜູ້ອື່ນເມື່ອພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າໃຫ້ໂອກາດທ່ານ.

ອຸປຸຸມໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PSI